
آرمان ملی: در حالی به افتتاحیه رقابت های المپیک 
نزدیک می شویم که سایه بحران هایی تا زمان افتتاحیه بر سر 

این مسابقات است. 
   ماجرای رودخانه 

پس از تشدید گمانه زنی ها درباره آلوده بودن آب رودخانه 
»سِن«، آمیلی کاسترا، وزیر ورزش فرانسه با ربودن گوی سبقت 
از آنه هیدالگو، شهردار پاریس، امروز در این رودخانه شنا 
کرد تا ثابت کند آب »سِن« برای شنای ورزشکاران المپیکی 
و پارالمپیکی بی خطر است. وزیر ورزش ۴۶ ساله فرانسه به 
همراه آلکسیس هانگین کوان، ورزشکار پاراسه گانه به آب زد. 
هانگین کوان پرچمدار فرانسه در مراسم افتتاحیه پارالمپیک 
گوست برگزار می شود. در صورت مساعد  خواهد بود که ۲۸ آ
بودن شرایط جوی، رودخانه سِن ستاره مراسم افتتاحیه 
المپیک ۲۰۲۴ پاریس خواهد بود که قرار است ۲۶ جولای برگزار 
شود و سپس میزبان رقابت های سه گانه و شنای آب های 
آزاد خواهد بود. پیش از کاسترا، هیدالگو وعده داده بود که 
گر کیفیت  اقدامی مشابه انجام دهد. هیدالگو گفته است که ا
آب مناسب باشد، ۱۷ جولای در آب سِن شنا خواهد کرد. شنا 
کردن در سن از سال ۱۹۲۳ یعنی درست یک سال پیش از 
میزبانی پاریس از دومین دوره المپیک ممنوع اعلام شد. بنیاد 
« اوایل آوریل مدعی شد که نتایج آزمایش ها  »سِرف رایدر
نشان می دهد آب این رودخانه که به طول حدود ۸۰۰ کیلومتر 
در فرانسه جریان دارد، همچنان آلوده و به طور بالقوه در 
کسازی سِن حدود ۱. ۴  ک است. هزینه پا بخش پاریس خطرنا
میلیارد یورو برآورد شده که تامین بودجه آن را دولت فرانسه و 

مقامات پایتخت این کشور برعهده گرفتند. 
   شنای شهردار 

شهردار پاریس پس از ماه ها انتظار سرانجام به قول خود 
وفا کرد و برای اثبات آلوده نبودن آب رودخانه »سِن« برای 
المپیکی ها، در این رودخانه شنا کرد. آنه هیدالگو، شهردار 
کیزه  پاریس که از مدت ها پیش وعده داده بود تا برای اثبات پا
بودن آب رودخانه »سِن« در آن شنا خواهد کرد، سرانجام به 

قولش وفا کرد. 
   اقدامات امنیتی 

مراسم افتتاحیه روز ۵ مرداد در رودخانه سن برگزار خواهد 
شود و در این راستا پلیس فرانسه، اقدامات سخت امنیتی را 
در اطراف رودخانه سن لحاظ کرده است. به گزارش AP، دور 
تا دور اطراف رودخانه سن که قرار است مراسم افتتاحیه در 
آن برگزار شود، با گیت های فلزی در راستای اقدامات ضد 
تروریسم بسته شده است و وارد شدن به این منطقه احتیاج 
به مجوز خاص دارد. مسدود کردن این منطقه از اوایل صبح 
پنجشنبه اجرا شد و تا پایان مراسم افتتاحیه ادامه خواهد 
داشت. فرانسه تصمیم گرفته افتتاحیه بازی های المپیک 
را به جای برگزاری در یک استادیوم مانند شهرهای میزبان 
قبلی، در رودخانه برگزار کند. بیشتر تدابیر امنیتی اطراف 
رودخانه سن پس از برگزاری مراسم افتتاحیه برداشته خواهد 
شد. پاریس در سال های اخیر بارها متحمل حملات مرگبار 
افراط  گرایان شده است که اوج آن در سال ۲۰۱۵ بود. با توجه 
به این حملات تروریستی، بیش از ۴۵ هزار پلیس و همچنین 
، وظیه برقراری امنیت مسابقات را برعهده دارند.  ۱۰ هزار سرباز

   اعتصاب 
مراسم افتتاحیه المپیک در پاریس با تهدید اعتصاب 
اتحادیه هنرمندان نمایشی فرانسه - با حضور بازیگران، 
کروبات ها، با چالش جدی روبه رو شده است.  رقصندگان و آ

به گزارش تلگراف، سازمان دهندگان مراسم افتتاحیه المپیک 
پاریس با اخطار اعتصاب نمایندگان اتحادیه نمایشگران شوکه 
شده اند. با نزدیک شدن به بازی های المپیک پاریس، درگیری 
در اتحادیه هنرمندان نمایشی فرانسه )SFA( بر سر دستمزد 
کنندگان به وجود آمده است. اتحادیه هنرمندان نمایشی  اجرا
فرانسه با هدف قرار دادن سازمان دهندگان این رویداد 
ورزشی نوشت: »در حالی که شعار »با هم بهتر انجام دهیم« 
امروز در همه جای خیابان های پاریس نمایش داده می شود، 
کره نشده  ما متذکر می شویم که شرایط استخدام با ما مذا
و شاهد شیوه های نادرست، نابرابری های آشکار در رفتار 
و فقدان گفت وگوی اجتماعی در طول آماده سازی مراسم 

افتتاحیه المپیک پاریس هستیم.« 
   مشکلات سیستمی 

برگزارکنندگان المپیک پاریس تایید کردند یک هفته قبل 
از برگزاری مراسم افتتاحیه بازی ها، با مشکلات مرتبط با 
قطعی بزرگ سیستم های کامپیوتری در سراسر جهان مواجه 
خ داد  شده اند. لوموند فرانسه نوشت: این مشکلات زمانی ر
که امروز یک قطعی بزرگ، سیستم های رایانه ای را در سراسر 
جهان تحت تاثیر قرار داد و با مشکل روبه رو کرد. این قطعی 
پرواز هواپیماها در ایالات متحده را با اخلال روبه رو و زمین گیر 
ج کرد و  کرد، پخش های تلویزیونی در بریتانیا را از ریل خار
ارتباطات راه دور استرالیا را تحت تأثیر قرار داد. با توجه به 
این اتفاق، هزاران کاربر مایکروسافت از جمله شرکت های 
رسانه ای، بانک ها و خطوط هوایی به دلیلی اختلال با قطعی 
سرویس روبه رو شده اند. مایکروسافت در بیانیه ای، نقص 
 ، در به روزرسانی محتوا برای کامپیوترهایی با میزبانی ویندوز
را عامل اختلال جهانی عنوان کرد. مقامات المپیک پاریس 
در این باره اعلام کردند که از مسائل فنی جهانی که بر نرم 
گاه هستند و این مسائل  افزار مایکروسافت تأثیر می گذارد آ
بر عملیات فناوری اطلاعات پاریس ۲۰۲۴ تأثیر می گذارد. بر 
اساس اعلام کمیته برگزاری مسابقات، تیم های فنی پاریس 

کاهش اثرات این مسائل بسیج  کامل برای  ۲۰۲۴ به طور 
شده اند و برنامه های اضطراری برای ادامه عملیات فعال شده 
است. یک منبع در کمیته سازماندهی بازی های المپیک 
پاریس گفت: این مشکل بر سیستم اعتباربخشی مسابقات 
تأثیر می گذارد زیرا برخی از افراد نمی توانند قبل از مراسم 
جمعه آینده در رودخانه سن، مقدمات کار را فراهم کنند. 
این منبع افزود: پس از استقبال از اولین مهمانان دهکده 
المپیک ورزشکاران در روز پنجشنبه، قطعی سیستم های 
فناوری اطلاعات می تواند بر ورود ورزشکارانی که پروازهایشان 
لغو شده است نیز تأثیر بگذارد. گفتنی است که بورس لندن 
)LSE(، فرودگاه های اسپانیا، هلند و هنگ کنگ و همچنین 
ج از برلین  تولید در کارخانه خودروساز آمریکایی تسلا در خار
نیز بر اساس این اتفاق، مختل شده است. مایکروسافت 
که در پاسخ به مشکلات خدماتی  کرد  در بیانیه ای اعلام 
»اقدامات کاهشی« انجام می دهد. مشخص نیست که آیا این 

 . موارد به قطع برق جهانی مرتبط است یا خیر
   شروع مسابقات 

مراسم افتتاحیه بزرگ بازی های المپیک جمعه ۵ مردادماه 
برگزار می شود، اما اولین رقابت ها از جمله فوتبال و هندبال ۲ 
روز زودتر آغاز می شود. مراسم افتتاحیه در مرکز شهر پاریس 
و رودخانه سن برگزار و مشعل المپیک نیز روشن می شود. 
مسابقات در برخی از رشته های ورزشی از چند روز قبل شروع 
گبی  می شود. به عنوان مثال، مسابقات فوتبال و مسابقات را
مردان از چهارشنبه ۲ روز قبل از افتتاح رسمی المپیک آغاز 
می شود. مسابقات فوتبال بانوان نیز از پنجشنبه ۴ مرداد و 
مسابقات هندبال بانوان و مسابقات انتخابی تیراندازی با 
کمان نیز در همان روز آغاز می شود. از آنجا که بازی ها فقط 
تا ۲۱ مرداد ادامه دارند، زمان برگزاری مسابقات برای برخی 
از ورزش ها بسیار کوتاه است. برای اینکه ورزشکاران زمان 
استراحت بیشتری داشته باشند المپیک از روز چهارشنبه 

آغاز می شود. 
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از ماجرای رودخانه سن تا اعتصاب هنرمندان 

سایه بحران بر افتتاحیه المپیک 

گفتوگو

پیشکسوت  مقدم  کرمانی  مرتضی 
وضعیت  مورد  در  فوتبال  کارشناس  و 
پرسپولیس در فصل نقل و انتقالات صحبت 

کرد. 
   در خصوص حضور خوان گاریدو به 
نظری  چه  پرسپولیس  بی  سرمر عنوان 

دارید؟
 من شناختی از این مربی نداشتم، اما بعدا 
مشخص شد کارنامه متوسطی داشته و در 
که  که مربی ای  کرده  لیگ اسپانیا فعالیت 
در اسپانیا فعال است قطعا عملکرد خوبی 
داشته که در این لیگ مشغول بوده است. 
به هر حال پرسپولیس در حال حاضر یک 
که این بازیکن ها  اسکلت مخصوص دارد 
چند سال است در کنار یکدیگرند و قهرمان 
گر همین الان هم یک  می شوند. به نظرم ا
این  بیاید  پرسپولیس  به  متوسط  مربی 
بازیکن ها آنقدر هماهنگی دارند و یکدست 
هستند که قهرمانی را تکرار کنند. حالا باید 
کار  منتظر ماند تا این مربی بیاید و مدتی 
و  چیست  تفکراتش  شود  مشخص  تا  کند 

عملکردش چگونه است. 
کلیدی تیم را      جدایی چند بازیکن 

چگونه ارزیابی می کنید؟
 پرسپولیس همیشه پرسپولیس است و 
این بازیکنان هستند که می آیند و می روند، 
که همیشه  اما این اسم پرسپولیس است 
و  می روند  بازیکن  چند  حالا  است.  بزرگ 
که مهم این است جایگزین های  می آیند 
خوب برایشان جذب شود. به نظرم با دو 
خاصی  لطمه  پرسپولیس  جابه جایی  سه 
نمی خورد و اسم این تیم همیشه بزرگ است. 
علیرضا  جدایی  حواشی  درباره     
بیرانوند و صحبت های او علیه هواداران 

باشگاه چه نظری دارید؟
کرد  را  کار  همین  هم  پارسال  بیرانوند   
باید  بازیکنان  نظرم  به  برگشت.  دوباره  و 
بدانند چه پیراهنی را می پوشند، بدانند 
پرسپولیس چه تیم بزرگی است و بدانند با 
هوادار چطور برخورد کنند. نه اینکه هر وقت 
دلشان خواست بگویند می رویم و بعد مبلغ 
قرارداد افزایش یابد و برگردند. من به عنوان 
یک پیشکسوت اصلا راضی نبودم که او برگردد 
چون این بی احترامی به باشگاه، پیراهن 
که  باشگاه و هواداران است و همان بهتر 
جدا شد. حقیقتا او سال قبل عملکرد خوبی 
هم نداشت. هم آسیب دیدگی داشت هم 
گل های بدی خورد و به نظرم پرسپولیس به 

یک چهره جدید در دروازه نیاز داشت. 

کرمانی مقدم: 
پرسپولیس همیشه پرسپولیس است

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: تیم ملی ایران در تازه ترین رده بندی فیفا از تیم های 
ملی فوتبال جهان، همچنان در رده بیستم جهان و دوم آسیا قرار 
دارد. فدراسیون جهانی فوتبال )فیفا( رده بندی تیم های ملی 
فوتبال در ماه جولای ۲۰۲۴ را منتشر کرد که جایگاه ایران نسبت به 
گردان امیر قلعه نویی همچنان در  رده بندی قبلی تغییری نکرد. شا
جایگاه بیستم جهان هستند و با ۱۶۱۱. ۱۶ امتیاز در میان تیم های 
آسیایی پس از ژاپن، رده دوم را در اختیار دارند. نکته مهم در این 
رده بندی صعود ۵ پله ای اسپانیا بعد از قهرمانی در یورو ۲۰۲۴ 
است. آرژانتین نیز پس از قهرمانی در کوپا آمه ریکا ۲۰۲۴ به عنوان 
قهرمان جام جهانی ۲۰۲۲ قطر همچنان صدرنشین است. در این 
رده بندی انگلیس با حضور در فینال یورو یک پله صعود کرد و 

جای برزیل را که در جریان رقابت های کوپا حذف شد را گرفت. 
ایرنا: تیم فوتبال اینتر در نخستین دیدار دوستانه خود در 
اردوی پیش فصل روز چهارشنبه به مصاف لوگانو رفت که این 
بازی در نهایت با برتری ۳ بر ۲ اینتر همراه بود. مهدی طارمی که 
در ترکیب اصلی اینتر به میدان رفته بود موفق شد در دقایق ۵۰ )از 
روی نقطه پنالتی( و ۵۸ دروازه نماینده سوئیس را باز کند تا آمادگی 
خود را نشان دهد. با هماهنگی مسئولان تیم فوتبال اینترمیلان، 
گی قرار است در ۵ دیدار دوستانه دیگر نیز به میدان  گردان اینزا شا
بروند. آنها قرار است اول مرداد مقابل پرگولیتزه ایتالیا صف آرایی 
کنند، نراتزوری در سومین دیدار ۶ مرداد برابر لاس پالماس اسپانیا 
به میدان خواهد رفت و ۱۲ مرداد نیز تیم فوتبال پیزا را برابر خود 
می بیند. بازی با الاتحاد عربستان ۱۷ مرداد و دیدار برابر چلسی 
گی است.  گردان اینزا انگلیس در ۲۱ مرداد، چالش های بعدی شا

بیــنالمــلل
  مهاجم تیم ملی فوتبال اسپانیا در گفت وگویی کوتاه درباره 
تصمیمش برای امضای قرارداد با میلان توضیح داد. آلوارو موراتا 
یکی از بازیکنانی بود که مورد توجه تیم های عربستانی قرار 
داشت ولی در نهایت تصمیم گرفت راهی سری آ شود و در شروع 
رقابت های فصل پیش رو با پیراهن روسونری به میدان خواهد 
رفت. این مهاجم اسپانیایی هنوز به صورت رسمی بازیکن میلان 
نشده ولی این انتقال را تایید کرد تا نشان دهد همه چیز قطعی 
است. موراتا در صحبت هایی درباره حضورش در میلان گفت: 
کنون به تعطیلات می روم  مشتاقانه منتظر شروع فصل هستم. ا
چون باید در کنار خانواده ام باشم که کمک زیادی به من کردند 

وگرنه از فردا شروع می کردم. من 
ابراهیموویچ،  زلاتان  اعتماد  با 
اعضای تیم و مربی متقاعد شدم 
راهی میلان شوم. پیش از این 

رسانه Relevo اسپانیا اعلام کرده 
بود باشگاه القادسیه با آلوارو موراتا، 

مهاجم اتلتیکو مادرید، به توافق 
رسیده  نهایی 

است. 

فنونی زاده: 
سپاهان به خاطر 

رضاییان قهرمان نشد

پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس گفت: یکی از دلایلی که سپاهان 
نتوانست در فصل گذشته لیگ برتر به قهرمانی برسد حضور رامین رضاییان 
در این تیم بود. مرتضی فنونی زاده در گفت وگو با ایرنا، در خصوص وضعیت 
نقل وانتقالات پرسپولیس اظهار داشت: خیلی خوشحالم که مدیران 
کشی را  پرسپولیس توانسته اند یک خرید خوب انجام دهند و مدافع مرا
جذب کردند. چون پرسپولیس در آسیا نیاز به این بازیکنان دارد و من 
هم امیدوارم در ادامه راه مدیران باشگاه بتوانند بهترین ها را جذب کنند. 
خواهشمندم هواداران از رفتن بازیکنان بی معرفت ناراحت نشوند چون 
هنوز بازیکنانی با غیرتی مثل امید عالیشاه و وحید امیری در تیم حضور 
که می تواند سکوی  دارند. خوشبختانه پرسپولیس انقدر بزرگ است 
پرتابی برای بازیکنان معمولی شود. وی در مورد بازگشت فرشاد احمدزاده 
به پرسپولیس گفت: او بازیکن خودمان است. زمانی که برانکو سرمربی 
پرسپولیس بود به احمدزاده و رامین رضاییان اعتقاد نداشت. امیدوارم در 
این چند سالی که از تیم رفته است و دوباره بازگشته باتجربه تر شده باشد 
و بتواند به تیم کمک کند. به نظر من او می تواند برای پرسپولیس مفید 
باشد و امیدوارم بتواند با این موفقیت کسب کند. پیشکسوت پرسپولیس 
کرد: ماندن درویش در  درباره عملکرد مدیریت باشگاه، خاطرنشان 
پرسپولیس فقط یک دلیل داشت؛ آن هم فقط قهرمانی پرسپولیس است. 
گر تیم نایب قهرمان می شد همان فردا صبح او را از مدیریت  شک ندارم ا
گر درویش می خواهد بماند باید یک تیم در حد آسیا  برکنار می کردند. اما ا
ببندد تا وقتی تیم وارد زمین شود سرمربی بابت بازیکن استرس نداشته 
باشد. فنونی زاده در مورد رفتن رامین رضاییان به استقلال تصریح کرد: 
یکی از دلایلی که سپاهان نتوانست در فصل گذشته لیگ برتر به قهرمانی 
برسد حضور این بازیکن بود. این مدافع در خط حمله بسیار مفید است 
ک هم باشد ولی در پست تخصصی خود ضعیف است.  و می تواند خطرنا
چون هر تیمی که مقابل سپاهان بازی کرده است از آن جناح به تیم ضربه 
زده است و هر وقت سپاهان با سیستم ۴ دفاع بازی کرده است همیشه گل 
خورده است. در حال حاضر هم تیم خود را تغییر داده و به استقلال آمده 
است ولی شک ندارم با آمدن او آبی ها نمی تواند به قهرمانی برسند. وی 
در خصوص جایگزین علیرضا بیرانوند، یادآور شد: به نظر من محمدرضا 
اخباری جایگزین خوبی است و می تواند در پرسپولیس بدرخشد چون حق 
کادمی باشگاه هم یک دروازه بان را پرورش  او را در تیم ملی خوردند. البته آ
گی دارد و من هم  داده و شاهد چند تا از بازی او بودیم و می دانیم چه ویژ

امیدوارم هواداران استرس نداشته باشند. 

پیراهن باشگاه ها بی ارزش شده است 

آبی پوشان نسبت به فصل گذشته تغییرات خوبی داشتند. 
یکی از علل موفقیت در نقل وانتقالات حفظ سکوت و آرامش 
است که باشگاه در این مورد به خوبی عمل کرده است. تغییرات 
در بازیکنان و کادر فنی روند مثبتی داشته و یکی از نکات مثبتی 
که در تیم استقلال دیده می شود سکوت سرمربی و کادرفنی است 
و همین باعث می شود که کار به خوبی پیش برود و نفرات مد نظر 
مربی جذب شوند. فصل گذشته استقلال حواشی بسیار زیادی را 
تحمل کرد و همه به دلیل مصاحبه های غیر اصولی و غیرحرفه ای 
بود که توسط کادرفنی و سرمربی انجام می شد. خدا را شکر 
استقلال به بلوغ کافی رسیده و فهمیده که حفظ آرامش و دوری از 
حواشی تا چه میزان می تواند در عملکرد مثبت تیم نقش داشته 
باشد. استقلال فصل گذشته در خط میانی مشکلات زیادی 
داشت و در نقل و انتقالات تابستانی می تواند بازیکنان خوبی 
جذب کند. فرشید سمیعی به عنوان مدیر باشگاه به صورت 
اصولی این موضوع را پیش می برد و با خرید هایی که انجام داد 
گام های خوبی را در این مقطع پیش برد. واقعیت فوتبال ما این 
است که همواره در پست هافبک مشکل داشتیم. این موضوع 
حتی در تیم ملی هم به یک معضل تبدیل شده که راه حل آن 
تنها پرورش بازیکنان جوان و مستعد است. فصل گذشته در 
مقاطعی روزبه چشمی در این پست قرار می گرفت که باید تدابیر 
لازم صورت بگیرد تا یک بازیکن درجه یک در این پست جذب 
شود. نفرات بسیار خوبی در لیگ ایران وجود دارند. سه، چهار 
بازیکن جوان در تیم های لیگ برتری بازی می کنند که آینده 
فوتبال ایران را می توانند بسازند. وقتی صحبت از بازیساز می شود 
ج از ایران می افتند. یک سری  تیم ها به فکر بازیکن های خار
هافبک بالای ۳۰ سال وجود دارند که توقعات را برآورده نکردند و 
همان ها در تیم ملی حضور دارند و باعث می شوند حضور برخی 
بازیکنان جوان در تیم ملی تحت تأثیر قرار بگیرد. ما بازیکنان 
جوانی داریم که هنوز پدیده هستند و با تجربه نشدند و این در 
حوزه اختیارات باشگاه است تا آن ها را به خوبی پرورش دهند و 
برای آینده آماده کنند. متأسفانه همواره ترکیب تیم ملی ثابت بوده 
و تغییرات مثبتی ندیدیم، اما  هنوز بازیکنانی داریم که می توانند 
ناجی فوتبال ایران شوند. بسیار ناراحتم از این بابت که چقدر 
پیراهن ها بی ارزش شده. آنقدر مسائل مالی در فوتبال ایران بزرگ 
و پررنگ شده که بازیکنان آماده اند به خاطر پول هر کاری بکنند. 
در گذشته بازیکنان قدیمی حرمت پیراهن را نگه می داشتند، اما 
امسال عجیب ترین سال نقل و انتقالاتی تاریخ فوتبال ایران بود. 
گاهی رنگ پول را نسبت به تعصب پررنگ تر می بینم و می توانم 
قبول کنم که بازیکنان به خاطر مسائلی غیر از مالی تیم خود را رها 
می کنند و به تیم دیگری می روند. جالب این است که در جهت 
پیشرفت و رسیدن به تیم ملی این اتفاق رخ نمی دهد و چیزی 
که آن ها می خواهند تنها پول بیشتر است. سراسر نقل و انتقالات 
کی بوی پول می دهد و بازیکنانی که به  امسال به طور وحشتنا
سرخابی ها می پیوندند مهم ترین مسأله شان مبلغ قرارداد است. 
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